
رئیس کل دادگستری اصفهان دستور داد
  شناسایی و دستگیری

عاملان ناآرامی های سمیرم
رئیس کل دادگســتری اســتان اصفهان گفت: 
دستورات ویژه قضایی جهت شناسایی و دستگیری 
عوامل شــهادت و مجروحیت حافظان امنیت و نیز 
تعدادی از ســرکردگان و افراد مخــل نظم و امنیت 
شنبه شب سمیرم صادر و توسط نیروهای امنیتی و 
انتظامی در حال انجام است. به گزارش ایلنا،  اسدالله 
جعفری تصریح کرد: حســب گزارش هــای واصله 

هیچ یک از تجمع کنندگان زخمی یا کشته نشده اند.
    

وزیر کشور: 
برنامه ای برای تغییر استانداران نداریم

وزیر کشور گفت: برنامه ای برای تغییر استانداران 
در دســتورکار نداریم و همه اســتانداران با قدرت و 
اراده جدی در حال پیشبرد مسائل توسعه و عمرانی 
استان های کشور هستند. به گزارش تسنیم، احمد 
وحیدی هم چنین گفــت: از خبرنــگاران و فعالان 
رسانه ای انتظار داریم به شایعات و برخی گمانه زنی ها 
در مورد تغییر استانداران توجه نکنند و هرگونه اخبار 

را صرفا از مجاری رسمی پیگیری کنند.
    

پژمان فر خبر داد:
نشست مشترک کمیسیون اصل 90 

با وزیر اطلاعات
رئیس کمیسیون اصل 90 مجلس شورای اسلامی 
از جلسه مشترک این کمیسیون با وزیر اطلاعات خبر 
داد. نصرالله پژمانفر گفت: »این جلسه درباره موضوعات 
مختلفی به ویژه حوادث اخیر کشور و موضوع اختلالات 
ارزی برگزار شد«. وی افزود: دشمن توانسته در بخشی 
از جامعه بر افکار مردم تسلط پیدا کند و ما باید بتوانیم 
اطلاع رسانی بهتری انجام دهیم. از دولت خواسته شد 
اقداماتی که در بخش های مختلف به ویژه در حوزه های 
اقتصادی و ارز انجام می شود، منعکس شود و مدیریت 

رسانه و مدیریت فضای روایت ها را داشته باشیم.
    

شعب ابی طالب 3 سال بود نه 43 سال!
سید مصطفی موســوی که در بیو صفحاتش در 
شــبکه های اجتماعی، خود را گرافیست، عکاس و 
نویسنده ای معرفی می کند که هنر اصلی اش طلبگی  
اســت؛ در توئیتر نوشــت: »اگر در روزهای سخت 
اقتصادی جمهوری اسلامی همراهش نمی مانید، پس 
احتمالا اگر در صدر اسلام هم بودید، در شعب ابی طالب 
با پیامبر اسلام نمی ماندید.« این توئیت با پاسخ و کنایه 
حمیدرضا علیمی، مداح، روبه رو شد که نوشت: »شعب 

ابی طالب 3 سال بود نه 43 سال....«!
    

مقام نظامی اوکراین مدعی شد
 سرنگونی 45  پهپاد ساخت ایران
از آغاز شب سال نو میلادی! 

رئیس پلیس منطقه کی یف، مدعی اســت 4۵ 
پهپاد ساخت ایران را که روسیه از نیمه شب شنبه و 
با آغاز سال نو میلادی به اهدافی در اوکراین شلیک 
کرده، سرنگون کرده اســت. به گزارش بی بی سی  
فارسی، آندری نبیتوف،  عکسی از آنچه او می گوید 
تکه ای از یکی از پهپادهاست منتشر کرده که در آن 

به زبان روسی نوشته شده »سال نو مبارک«.
    

تایمز اسرائیل:
ارتش ایران حمله به پایگاه نیروی 
دریایی اسرائیل را شبیه سازی کرد

تایمز اسرائیل نوشــت: ارتش ایران حمله به پایگاه 
نیروی دریایی اسرائیل را شبیه سازی کرد. این روزنامه 
در ادامه اشاره می کند که ارتش جمهوری اسلامی ایران، 
روز پنجشــنبه، مجموعه رزمایش هایی تحت عنوان 
»ذوالفقار ۱40۱« را در تنگه هرمز آغاز کرد که در این 
رزمایش شاخه های مختلف ارتش ایران از جمله نیروی 
زمینی، نیروی هوایی و دریایی مشارکت داشتند. تایمز 
همچنین خاطرنشان کرد که نیرو های ایران در رزمایش 
که پیشتر در ماه دسامبر برگزار شد، حمله موشکی به 

نیروگاه هسته ای »دیمونا« را شبیه سازی کرده بودند.
    

حکمی برای سعید الله وردی
صادر نشده است

رئیس کل دادگســتری اســتان فــارس گفت: 
صدور حکم اعــدام بــرای ســعید الله وردی یکی از 
بازداشت شــدگان ناآرامی ها در شیراز کذب است. به 
گزارش ایلنا، سید کاظم موسوی در رابطه با اظهارات 
خواهر سعید الله وردی یکی از بازداشت شدگان اخیر 
در شیراز گفت: اتهامات افراد مطرح در این پرونده که 
سه نفر هستند اجتماع و تبانی به قصد اقدام علیه امنیت 
کشور و اخلال در نظم است که در عنوان اتهامی اول به 
تازگی قرار جلب به دادرسی و کیفرخواست صادر شده 
و هنوز رایی از سوی دادگاه صادر نشده و در اتهام دوم 

نیز برای متهمین قرار تعلیق تعقیب صادر شده است.
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دیــروز طــرح شــفافیت قوای 
ســه گانه بار دیگر در مجلس مطرح 
و به کمیسیون شــوراها ارجاع شد. 
به عبارتــی رئیس مجلــس طرح را 
جهت بررســی پیشــنهادها مجدداً 
به کمیســیون امور داخلی کشــور و 

شوراهای مجلس ارجاع داد.
محمدباقــر قالیباف در نشســت 
علنی دیروز )یکشــنبه ۱۱ دی ماه( 
مجلس شورای اســلامی در جریان 
بررسی طرح شــفافیت قوای سه گانه 
و دســتگاه های اجرایی و سایر نهادها 
جهت تامین نظر شورای نگهبان گفت: 
کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها 
در خصوص مواد ۱، ۲، 3 و 4 این طرح  
بر مصوبه قبل مجلــس اصرار کردند 
که این موضوع در جلسه قبل صحن 
مجلس مطرح شــد، اما رأی نیاورد، 
لذا براساس آیین نامه داخلی هرگونه 
پیشنهادی که از ســوی کمیسیون 
مجدد به صحــن داده شــود، باید به 
صورت یکجا مطرح و رأی گیری شود.

رئیس قوه مقننه افزود: پیشنهاد 
آقای خضریان در ارتباط با  4 ماده این 
طرح است که ابهام دارند و اگر یکی از 
آنها رأی نیاورد، نمی توان بقیه مواد را 
مطرح کرد، به همین جهت براساس 
ماده ۱۵3 آیین نامه داخلی مجلس، 
این طرح را به کمیسیون امور داخلی 
کشور و شوراها ارجاع می دهم تا تمام 
پیشــنهادها در کمیســیون مجدد 
بررســی و قطعی شــده و سپس این 

موارد بار دیگر به صحن برگردد.
گفتنی اســت در جریان بررسی 
طرح مذکور علی خضریان پیشنهاد 
اصلاح عبارتی بنــد )پ( ماده ۱ این 
طرح را که پیرامون جایگزین کردن 
عبارت »ارائه خدمــات عمومی« به 
جای »کانون دفاتر خدمات الکترونیک 
قضایی مرکزی« را مطرح کرد و گفت: 
این اصلاح از بــه تعویــق انداختن 
نهایی شــدن موضوع شفافیت آرای 
نماینــدگان جلوگیری و موجب رفع 

ابهام شورای نگهبان خواهد شد.
در ادامه علیرضا ســلیمی با بیان 
اینکه ایراد شــورای نگهبان به بخش 
مرتبط با مجمع تشخیص مصلحت 
نظام این طرح اســت و بخش مرتبط 
با شفافیت مجلس نهایی شده است، 

گفت: اصلاح این بنــد کمکی به رفع 
ابهام شورای نگهبان نمی کند.

البته محمدرضا میرتاج الدینی در 
موافقت با پیشــنهاد خضریان گفت: 
یکی از ایرادات شورای نگهبان بحث 
شــفافیت مسائل شــخصی و فردی 
مردم در دفاتر خدمــات الکترونیک 
قضایی بوده است و با این اصلاح جزء، 
موضوعات عمومی شــفاف و مسائل 
شخصی و خانوادگی همانند قبل باقی 

می مانند.

شرایط اجرای داوطلبانه شفافیت 
در مجلس فراهم شده است

رئیس مجلس شورای اسلامی با 
اشاره به تأیید بخش مرتبط با مجلس 
طرح شــفافیت قوای سه گانه توسط 
شــورای نگهبان گفت: نمایندگان 
داوطلــب می تواننــد نســبت بــه 
اجرای شــفافیت اقدام کنند، مرکز 
انفورماتیک نیز شرایط را فراهم کرده 

است.
نماینده مردم کاشمر و بردسکن 
و خلیل آباد، کوهسرخ در مجلس با 

تشکر از رئیس مجلس که زمینه های 
اجرای داوطلبانه طرح را در پارلمان 
فراهم کــرده اســت و در ســامانه 
مجلس این موضوع اجازه داده شده؛ 
خواستار آن شــد تا هر چه سریعتر 
 سایر قوا نیز نسبت به اجرای این طرح 

اقدام کنند.
جواد نیک بین در جلسه علنی نوبت 
صبح دیروز مجلس شورای اسلامی 
یادآور شد: اگر شفافیت باشد مشخص 
می شود گرانی ارز به چه دلیل است و 

سود آن به جیب چه کسانی می رود، 
همچنین مشخص می شــود کدام 
  GTI یا BAT شرکت دخانی مانند
چقدر ارز از کشــور خــارج کردند و 
پول آن به جیب چه کســانی می رود. 
همچنین اگر شــفافیت تحقق پیدا 
کند قوانین اجرا و مشخص می شود 
که عدم ورود خودرو به چه دلیل بوده 
و چه کسانی در این زمینه سود یا ضرر 

کرده اند؟
وی ادامــه داد: خواهمشــندم بر 
اســاس ماده ۲۲ آیین نامه به دولت 
تذکر دهید که قانون را رعایت کند چرا 
که قرار بــود واردات خودرو در بخش 
زیادی آزاد و آرامشی در بازار خودرو 

ایجاد شود.
محمدباقر قالیباف در پاســخ به 
اخطار و تذکــر نیک بین گفت: طرح 
شفافیت قوای سه گانه به جهت رفع 
ابهام به کمیسیون امور داخلی کشور 
ارجاع شــده تا ابهامات بخش مربوط 
به شــورای عالی نظارت مرتفع شود. 
شــورای نگهبان اشــکالی به بخش 
شفافیت مجلس نگرفته لذا اگر سایر 

مباحث نیز تعیین تکلیف شــود این 
طرح به قانون تبدیل خواهد شد.

رئیس مجلس شــورای اسلامی 
یادآور شــد: با توجه بــه تأیید بخش 
شــفافیت مرتبط با مجلــس ما در 
پارلمانی مجازی مجلس که راه اندازی 
شده گفتیم شفافیت برای دوستانی 
که داوطلب هســتند می تواند اجرا 
شود. مرکز انفورماتیک نیز این کار را 
انجام می دهد بنابراین مشکلی در این 

زمینه وجود ندارد.

قوه مقننه باید نماد روشنگری 
و تبیین برای ملت ایران باشد

نماینده مردم تبریــز در مجلس 
گفت: مجلس شورای اسلامی موضوع 
شفافیت را به سنگ بزرگی تبدیل کرد 
چه بسا که می دانست زده نخواهد شد.

احمد علیرضابیگی در گفت وگو با 
ایلنا، در رابطه با طرح شفافیت قوای 
ســه گانه و نظر مجلس درخصوص 
اصرار بر شــفافیت مذاکرات مجمع 
تشخیص مصلحت نظام، گفت: بله، 
این مساله خواســت مجلس است؛ 

لکن مجمع تشخیص مصلحت معتقد 
است که براساس قانون اساسی آیین 
نامه داخلی خــود را خودش تصویب 
می کند، الان ما داریم به مجمع تکلیف 
می کنیم که در موضوعات اختلافی 
فی مابین مجلس و شــورای نگهبان 
مذاکرات خود را علنــی و به آگاهی 
مردم برســاند، خب این با مغایرت با 

قانون اساسی مواجه می شود.
وی ادامه داد: مگــر اینکه مجمع 
تشــخیص آیین نامه خود را با اراده 
خودش تغییر دهد و اعلام کند که در 
زمان بررسی موارد اختلافی مذاکرات 
را به صورت علنی برگــزار کرده و به 
اطلاع مردم می رســاند، که این هم 
موضوع ثقیلی است چراکه آیین نامه 
مجمع به تایید رهبــر معظم انقلاب 

رسیده است.
علیرضابیگی خاطرنشان کرد: البته 
اگر این اراده وجود داشته باشد امکان 
اصلاح هم وجود دارد؛ اما عملا مجلس 
شورای اسلامی موضوع شفافیت را به 
سنگ بزرگی تبدیل کرد چه بسا که 

می دانست زده نخواهد شد.
نماینده مــردم تبریــز در ادامه 
بیان کرد: اساســاً مجلــس به عنوان 
نمایندگان مردم که هیچ چیزی برای 
پنهان کردن ندارند باید شفاف ترین 
نهاد جمهوری اسلامی ایران می شد 
که بتواند نماد روشنگری و تبیین برای 

ملت ایران باشد.
وی در پاسخ به این سوال که »آیا 
شفافیت آرا بر آزادی و رأی نمایندگان 
اثر نمی گذارد؟«، گفت: من قبول دارم 
که میزان شــفافیت مجلس از سایر 
نهادها بیشتر اســت اما در خصوص 
بعضی از موضوعات که مــدام مورد 
طعنه قرار می گیرد دلیلی برای پنهان 
کاری وجود ندارد و اساسا مجلس باید 
بتواند همه چیز خود را به اطلاع مردم 

برساند.
وی افــزود: موافقــم کــه آرای 
نمایندگان تحت تأثیر قرار می گیرد 
اما این مردم هستند که در پایان 4 سال 
باید قضاوت کنند که فرد منتخب چه 
عملکردی داشته است حتماً باید ادله 
در اختیار داشته باشــند. به نظر من 
شــفافیت رأی نماینده، وی را مجاب 
می کند که دلایــل رای خود را حتما 
به آگاهی مردم برساند و بتواند از رأی 

خود دفاع کند.

 مجمع تشخیص مصلحت به تکلیف نمایندگان درخصوص »طرح شفافیت« تن می دهد؟

سنگ بزرگ مجلس برای نزدن
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مینا محمدزاده
روی موج کوتاه

الیاس نادران نماینده مردم تهران در جلسه علنی دیروز 
مجلس شــورای اســلامی طی تذکری اعلام کرد تقاضای 

استعفایم را تقدیم رئیس مجلس کرده ام.
این نماینده سرشــناس اصولگرای مجلس که تا کنون 
چهار دوره در بهارستان حضور داشــته و  بسیاری از مواضع 
جنجالی اش در ایران سال ها خبرساز شــده است، در نطق 
امروز بدون اشاره به دلیل استعفایش، گفت: »طبق آیین نامه 
داخلی مجلس، هیأت رئیسه باید تقاضای استعفا را قرائت کند 

و اجازه تفسیر ندارد.« او اردیبهشت ماه امسال نامه ای انتقادی 
علیه محمدباقر قالیباف منتشر کرد و نوشت او »ضعف های« 
مدیریتی دارد. الیاس نادران همچنین از »مهندسی در چینش 

کمیسیون های تخصصی« انتقاد کرده بود.
این بار نیز شنیده ها از برخی نمایندگان مجلس حاکی 
از این اســت که نادران در انتقاد از عملکرد هیات رئیســه 
مجلس اســتعفا داده و موضوعی درباره حضور او در دولت 

مطرح نیست.

گله مندی از روند اداره مجلس علت استعفای نادران
عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس شورای 
اسلامی در گفت وگو با ایلنا، در ارتباط با علت استعفای الیاس 
نادران، دیگر عضو این کمیسیون از نمایندگی مجلس که در 
جلسه روز یکشنبه مجلس از سوی وی مطرح شد، گفت: من 

شنبه شب با آقای نادران صحبت می کردم و چیزی در این رابطه 
به من نگفت، اما در صحن شنیدم که استعفا را مطرح کرده است 
و متعجب شدم. البته در صحن این امکان فراهم نشد که با هم 

صحبت کنیم و علت این اقدام را از او جویا شوم.
جبار کوچکی نژاد عنوان کرد: او گله مندی هایی دارد و باید در 
این زمینه با او صحبت کنیم. من فکر می کنم گله مندی و انتقاد 

نادران به روند اداره مجلس بازمی گردد.
وی ادامه داد: نادران از نیروهای خوب مجلس است، ایشان 
هم در حوزه مباحث اقتصادی و هم در کمیســیون برنامه و 
بودجه یکی از نمایندگان خوب و صاحب نظر است. من معتقدم 
که مجلس قطعا به استعفای ایشان رأی نمی دهد و از او خواهد 
خواست که در این شرایط سخت کشور در جایگاه نمایندگی 

باقی بماند و به پیشبرد کارها کمک کند.

نماینده جنجالی، رویه دوستان اصولگرای خود را برنمی تابد؛

استعفای الیاس نادران از نمایندگی مجلس

گزارش

دبیرکل جامعه اسلامی مهندسین گفت: هنجارشکنان 
از اعتراضات اخیر سوءاستفاده کردند و گفتند که باید فضا را 
باز کنیم تا هرکه خواست بیاید. نخیر ما نظارت استصوابی را 

قبول داریم و محکم از آن دفاع می کنیم. 
 به گزارش فــارس، محمدرضا باهنر افــزود: واکاوی 
اغتشاشات اخیر بسیار مهم اســت. چرا که در این دوره 
حکومت های مخالــف جمهوری اســلامی، گروه های 
تجزیه طلب، سلطنت طلبان، منافقان و غیره همه با هم 
با امپراطوری رسانه ای خود به میدان آمدند و شفاف وارد 
صحنه براندازی شدند و یک جنگ ترکیبی تمام عیار راه 

انداختند.
وی افزود: ما باید مسأله را حل کنیم. باید نارضایتی های 

مردم را در ساحت های مختلف حل کنیم.
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام، گفت: پیشنهاد 
کردیم در این زمینه سه کار را انجام دهند. اولا حسب اعلام 
رؤسای سه قوه، کرسی های رسمی برای شنیدن اعتراضات 
مردم راه اندازی شــود. دوم آنکه در ساحت سیاست باید 
هوای سلیقه های مختلف مردم را داشته باشیم. البته این 
بدان معنا نیست که هنجارشکنان تأیید صلاحیت شوند.

 باهنر گفت: از این مسأله هم هنجارشکنان سوءاستفاده 

کردند و گفتند که باید فضا را باز کنیم تا هرکه خواســت 
بیاید. نخیر ما نظارت استصوابی را قبول داریم و محکم از آن 
دفاع می کنیم. سوم آنکه باید برخی ساختارهای غلط در 
کشور اصلاح شود. وی افزود: ما متأسفانه واقعیت ها را خیلی 
بدتر از آنچه که هست نشان می دهیم و از آن طرف برخی 
ایده آل ها را هم بسیار فراتر اعلام می کنیم و با وعده های غیر 

واقعی انتظارات مردم را بالا می بریم.
 رئیس جبهه پیروان خط امام و رهبری گفت: بساری از 
کاندیداهای مجلس نه وظایف نمایندگی را می دانند و نه 
از امکانات کشور اطلاع دارند. حتی دولت ها هم انتظارات 
را بالا می برند. گفتیم آقایان قول ندهید سالی یک میلیون 

مسکن می سازیم! امکانات کشور را در نظر بگیرید.

فرمانده یگان های ویژه فراجــا عملکرد یگان ویژه در 
حوادث و ناآرامی های اخیر را مطلوب توصیف کرد و گفت:  
آســتانه صبر و حوصله کارکنان یگان ویژه افزایش پیدا 
کرده و بالعکس آسیب پذیری با توجه به سنوات گذشته 
کاهش داشته که این نشانه ارتقا و بلوغ تاکتیکی و عملیاتی 

یگان های ویژه فراجا است.
به گزارش ایسنا، سردار حسن کرمی در جمع کارکنان 
یگان ویژه استان آذربایجان شرقی افزود: عملکرد مطلوب 
و هوشمندانه یگان های ویژه فراجا در حوادث اخیر تاثیر 
مهمی در معرفی چهره واقعی پلیس برای مردم داشت و 
جایگاه و ارزش یگان ویژه را در سطح کشور و اذهان و باور 

مردم و مسئولان بیش از پیش محکم تر کرد.
وی با بیان اینکه »فراجا و به خصوص یگان های ویژه 
باید با ارتقای تجهیزات نوین و بومی و نیز با اســتفاده از 
تکنیک های به روز، مسیر پیشرفت را طی کند«،، افزود: 
»پلیس با رویکرد هوشمندسازی اقدامات مطلوبی را در 
راستای انجام مطلوب ماموریت های خود انجام داده است 
که می توان به استفاده از تاکتیک ها و تکنیک های به روز 
و حضور هوشــمندانه و مقتدرانه در ماموریت های اخیر 

اشاره کرد.«

فرمانده یگان های ویژه فراجا »اقتــدار و توانمندی 
را مهم ترین شــاخصه یگان ویژه در کنترل صحنه های 
عملیات برشــمرد« و گفت:  »بدون شک عامل موفقیت 
یگان های ویژه در ماموریت ها نشأت گرفته از نگاه دقیق 
بر آموزش ها و تمرینات، استفاده به موقع از تجهیزات و 
تاکتیک های نوین و روحیه جهادی و انقلابی کارکنان و 

پیش بینی از جمعیت وکانون های اغتشاش است.«
کرمی »یگان ویژه را مدافع با تدبیر مردم و امنیت معرفی 
کرد« و گفت:  »یگان های ویژه به دنبال خدمت بی منت و 
صادقانه به مردم در راســتای تامین نظم و امنیت کشور 
هستند و همواره در میدان و صحنه های ماموریتی برای 

تحقق این مهم جانفشانی می کنند.«

باهنر:

محکم از »نظارت استصوابی«، دفاع می کنیم
فرمانده یگان های ویژه: 

عملکرد یگان ویژه در حوادث و ناآرامی های اخیر مطلوب بود

احمد علیرضابیگی در 
گفت وگو با ایلنا: در رابطه 
با طرح شفافیت ما داریم 

به مجمع تکلیف می کنیم 
که در موضوعات اختلافی 
فی مابین مجلس و شورای 

نگهبان مذاکرات خود را 
علنی و به آگاهی مردم 

برساند و در اینجا مغایرت با 
قانون اساسی مطرح می شود


